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SuperdiverSiteit 
in de grote Stad

Waarom etnografisch onderzoek?
“Etnografisch onderzoek is ontleend aan de 
culturele antropologie. Aan De Haagse Hoge-
school is het een niet eerder toegepaste me-
thode van onderzoek. Het specifieke eraan is 
dat een onderzoeker een tijd lang meeloopt 
met de mensen die hij of zij wil onderzoeken. 
Behalve uit participerende observaties be-
staat dit onderzoek ook uit diepte-interviews 
en kleine gesprekjes.”

Waarop richt je onderzoek zich?
“De leden van mijn kenniskring hebben al-
lerlei onderzoeken gedaan. Omgangsvor-
men in de openbare ruimte zijn onderzocht 
in de Haagse Stationsweg, een multicultu-
rele winkelstraat. Zelf heb ik observaties 
gedaan in een mbo-klas. 

Dat onderzoek wil ik voortzetten op het hbo. 
Juist omdat docenten van mening zijn dat 
problemen in de groep vaak te wijten zijn 
aan de diversiteit in de groep. Verder heeft 
een onderzoek onder schoonmaaksters in 
verzorgingstehuizen mooie resultaten opge-
leverd. Dat onderzoek wil ik graag voortzet-
ten onder beveiligingsmedewerkers op de 
eerste hulp van ziekenhuizen.”

Waarin ligt voor jou de passie? 
“Allereerst in het onderwerp zelf. We zien 
steeds meer dat jongeren vriendschappen en 
relaties aangaan over etnische en religieuze 
grenzen heen, de zogenoemde superdiversi-
teit. Het is heel spannend om te zien hoe zij 
met diversiteit omgaan. Verder heb ik als soci-
aal-politiek filosoof geleerd om normatief na 
te denken en vind ik het spannend om te zien 
hoe je een koppeling kunt maken tussen em-
pirisch onderzoek en normatieve stellingna-
mes. Met die koppeling kun je bruggen slaan.”

Kan jouw onderzoek bruggen slaan?
“Ik leer jonge onderzoekers allereerst om 
een kritische attitude te hebben en door te 
vragen. Daarmee doen zij kennis op die es-
sentieel is om zonder angst moeilijke dingen 
aan te kaarten. Mensen die een empirische 
instelling hebben, moeten zich bewust zijn 
van de normativiteit van hun empirisch on-
derzoek. Zij die geneigd zijn alleen maar nor-
matief te denken, moeten die onderzoekende 
houding verder ontwikkelen. Zijn die twee 
in balans, dan kunnen jonge onderzoekers 
bruggen slaan door op afgewogen wijze is-
sues bespreekbaar te maken die moeilijk lig-
gen tussen verschillende culturen.” ■

■
Met haar kenniskring doet Baukje Prins, lector Burgerschap en 

Diversiteit, etnografisch onderzoek naar alledaagse omgangs-

vormen in de samenleving. Het onderzoek beweegt zich langs 

drie lijnen: de openbare ruimte, het onderwijs en de onderkant van de 

arbeidsmarkt. “Ik vind het daarin belangrijk een koppeling te maken tus-

sen empirisch onderzoek en normatieve stellingnames.”


